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PROTOKÓŁ  

obrad XXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłakowie z 

dnia 28 marca 2017 r.  

  

Rozpoczęcie obrad o godz. 1005  

Zakończenie obrad o godz. 1330  

  

Ad. 1  Otwarcie sesji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, stwierdzenie 

prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Michał Boczulak otworzył obrady XXVIII sesji 

zwyczajnej, która odbyła się w Sali Narad Urzędu Miejskiego w Miłakowie. W sesji udział 

wzięli radni Rady Miejskiej w Miłakowie, radny Rady Powiatu Pan Zbigniew Zabłocki, 

Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Szymanowie, Pan Jarosław 

Witek, kierownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi oraz pracownicy urzędu (wg listy 

obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu).   

Przewodniczący Rady poinformował, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 12 radnych, stwierdził 

kworum.  

  

Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji (w załączeniu do 

protokołu). Nikt z radnych nie wniósł uwag do proponowanego porządku obrad.  

  

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji zwyczajnej Rady Miejskiej w Miłakowie. 

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu z XXVII sesji zwyczajnej.   

Radni nie wnieśli uwag do protokołu.  

Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie.  

W wyniku głosowania, stosunkiem głosów 12 - za, protokół XXVII sesji zwyczajnej został 

przyjęty.  

  

  Ad. 4 Prace Burmistrza między sesjami 14.02.2017 – 28.03.2017;  

Przewodniczący Rady - w związku z nieobecnością w obradach sesji Burmistrza Miłakowa, 

Pana Aleksandra Gawryluka oddał głos dla z-cy Burmistrza Miłakowa, Pani Justynie Zabiełło.  
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Z-ca Burmistrza Miłakowa, Pani Justyna Zabiełło poinformował, że  

1. Uczestniczyłem w Posiedzeniu Zarządu Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych 

Straży Pożarnych RP. Tematy spotkania to:  

 omówienie dotychczasowych zebrań sprawozdawczych OSP;  

 omówienie wniosków o dofinansowanie zakupów oraz wniosków na odznaczenia; 

 konkurs plastyczny;  

 omówienie terminu oraz miejsca organizacji eliminacji powiatowych Ogólnopolskiego 

Turnieju Wiedzy Pożarniczej;  

 organizacja powiatowych zwodów sportowo-pożarniczych, powiatowych dni ochrony 

przeciwpożarowej;  

 zapoznanie się z sytuacją pożarową w powiecie ostródzkim;  

Przy okazji tego spotkania odbyła się uroczystość przekazania samochodów pożarniczych oraz 

narada roczna podsumowująca realizację zadań ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu 

ostródzkiego w roku 2016.  

2. Odbyło się spotkanie i wizja lokalna dróg powiatowych w Miłakowie. Omówiono 

wykonanie remontu przepustu na drodze powiatowej w Książniku.  

3. Odbyły się mediacje z przedstawicielami Związków Nauczycielstwa Polskiego i dyrekcją 

szkół działających na naszym terenie w związku z postulatami ZNP.  

4. Odbyło się spotkanie w sprawie ufundowania sztandaru dla Komendy Powiatowej Policji  

w Ostródzie.   

5. Odbyło się spotkanie informacyjne z przedstawicielem Urzędu Pracy oraz szkolenie BHP 

osób pracujących w ramach prac społecznie-użytecznych.  

6. Odbył się Pierwszy Bal Charytatywny na rzecz chorych dzieci z terenu Gminy Miłakowo.  

Zebrano kwotę ponad 6.000 zł.   

7. Uczestniczyłem w uroczystej Mszy Św. i w spotkaniu w salce katechetycznej z okazji Dnia 

Sołtysa.  

8. 18 marca odbył się uroczysty Samorządowy Dzień Sołtysa. Uroczystość odbyła się  w 

gospodarstwie agroturystycznym państwa Dorożko, podczas którego odbyło się 

rozpoczęcie działań projektowych Stowarzyszenia Symbioza.  

9. Stowarzyszenie Symbioza we współpracy z Urzędem Miejskim w Miłakowie pozyskało 

środki finansowe z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej w ramach Funduszu 

Inicjatyw Obywatelskich na realizację projektu "W symbiozie z kulturą" w wysokości             

96 000 zł. Obecnie trwa nabór na pierwsze zajęcia dla mieszkańców.   
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10. Uczestniczyłem w Konferencji pod nazwą „Projekt BIZNES” odnośnie prowadzenia 

działalności gospodarczej na obszarach wiejskich. Przy tej okazji rozstrzygnięto plebiscyt  

na najbardziej popularną sołtyskę powiatu ostródzkiego. W naszej Gminie wygrała Pani  

Marta Gromek – Sołtys Sołectwa Książnik. Pani sołtys otrzymała nagrodę rzeczową – 

ekspres do kawy.  

11. Uczestniczyłem w Finale Konkursu Biblijnego dla uczniów szkół podstawowych  i 

gimnazjalnych.  

12. Uczestniczyłem w spotkaniu z Minister Edukacji Narodowej Anną Zalewską ws. reformy 

oświaty.  

13. Wspólnie z kierownikiem RGT Mariuszem Smolińskim uczestniczyliśmy w konferencji  w 

Urzędzie Wojewódzkim z udziałem Sekretarza Stanu w Ministerstwie Rolnictwa na temat 

ustawy o obrocie ziemią rolną.  

14. Odbyły się spotkania z projektantką ws. ścieżki dydaktycznej przy j. Mildzie.  

15. Odbyło się spotkanie z o. Gwardianem ws. planowanych imprez i uroczystości w roku 2017 

oraz możliwości i zasad dofinansowywania tego typu przedsięwzięć.  

16. Uczestniczyłem w posiedzeniu Zarządu PCK w Morągu. Tematy posiedzenia to:  

 Zapoznanie się z protokołem z posiedzenia Zarządu z dnia 09 marca 2017 r.  

 Informacja z przebiegu Zwyczajnego Zjazdu Warmińsko-Mazurskiego Oddziału 

Okręgowego PCK.  

 Informacja wyników finansowych za IV kwartał 2016 r.  

17. Uczestniczyłem w Turnieju Wiedzy Pożarniczej pn. „Młodzież zapobiega pożarom”  

Nagrody otrzymali:  

Szkoła podstawowa   

1.Gabriela Zielińska   

2. Wiktoria Pietkiel   

3.Kornel Włodarczyk   

Gimnazjum   

1. Joanna Piotrowska   

2. Kacper Bernatowski   

3. Ola Milczanowska  

18. Odbyło się zebranie w Boguchwałach z rodzicami dzieci przyszłych klas 2 i 3 szkoły 

podstawowej ws. organizacji roku szkolnego 2017/18.  

19. Odbyło się spotkanie z dyrekcją Zespołu Szkolno-Przedszkolnego ws. arkusza 

organizacyjnego na rok 2017/18.  
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20. Odbywają się sukcesywne spotkania ws. monitorowania spraw związanych z jakością wody 

w wodociągach w Miłakowie.  

21. Rozpoczęto roboty budowlane na "górnym osiedlu" w ramach realizacji zadania 

"Utwardzenie nawierzchni drogi nr 151526N w Miłakowie oraz modernizacja chodnika" 

współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach PROW na lata 2014-2020.  

22. Zostało wykonane nowe odprowadzenie wód opadowych na ulicy Daszyńskiego.  

23. Rozpoczęła się modernizacja stacji wodociągowej w Miłakowie.  

24. Rozstrzygnięto postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego pn.: „Bankowa obsługa 

budżetu Gminy Miłakowo wraz z podległymi jednostkami organizacyjnymi”. Wybrano 

najkorzystniejszą ofertę Warmińskiego Banku Spółdzielczego, Plac 650-lecia Jonkowa 12, 

11-042 Jonkowo za kwotę 216.002,47 zł. Umowę podpisano dnia 23 lutego 2017 r.  

25. Rozstrzygnięto postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego w trybie zapytania 

ofertowego pn.: Dostawa 1000 ton kruszywa betonowego wraz z transportem na teren 

gminy Miłakowo. Wybrano najkorzystniejszą ofertę firmy: Usługi-Handel-Transport-

Produkcja Artur Zawadzki, ul. Mazowiecka 10, 14-310 Miłakowo za kwotę 43.050,00 zł 

brutto. Umowę podpisano 21 marca 2017 r.  

26. Trwa realizacja dwóch projektów w Zespole Szkolno-Przedszkolnym im. Jana Pawła II  w 

Miłakowie  dofinansowanych ze środków RPO Warmia i Mazury na lata 2014-2020. 

Obecnie zakończyły się roboty budowlane; wyremontowano 4 sale dydaktyczne, trwa 

dostawa sprzętu elektronicznego, mebli i pomocy dydaktycznych. Systematycznie 

odbywają się dodatkowe  zajęcia matematyczno-przyrodnicze. Dnia 25 marca 45 

uczestników projektu brało udział w wyjeździe edukacyjnym do Centrum Nauki 

Eksperyment w Gdyni.  W ramach projektu dzieci otrzymały suchy prowiant i obiad, 

opłacono również bilety wstępu i transport.  

Przewodniczący Rady poprosił o pytania. Dodał, że w razie jakichkolwiek pytań, na które  z-

ca burmistrza nie będzie znał odpowiedzi, zostaną one ujęte w protokole, a odpowiedzi na nie 

zostaną udzielone na następnej sesji.  

Ze względu na brak pytań, Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł do kolejnego punktu 

obrad.  

  

  Ad. 5 Wystąpienie Pana Jarosława Witek, Dyrektora Specjalnego Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego w Szymanowie;  

Przewodniczący Rady oddał głos dla Dyrektora SOSW w Szymanowie.  

Witek J. podziękował za zaproszenie na obrady sesji Rady Miejskiej w Miłakowie.  
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Poinformował, że Jego wizyta jest związana nie tyle z bezpośrednią działalnością ośrodka na 

rzecz dzieci niepełnosprawnych przebywających w placówce, ale z tym, że obecnie budowany 

jest nowy obiekt, który będzie mógł poszerzyć swoje świadczenia rehabilitacyjne i objąć nimi 

wszystkie osoby niepełnosprawne, zwłaszcza dzieci w ramach Narodowego Funduszu Zdrowia.   

Obecnie posiadają część sprzętu rehabilitacyjnego oraz wyspecjalizowaną kadrę, ale brakuje im 

środków na dalsze prace remontowe. W związku z powyższym poszukują ludzi i instytucji, 

którzy mogą pomóc finansowo.    

Na koniec przedstawił prezentację multimedialną o formach i możliwościach rehabilitacji  w 

Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Szymanowie.   

Przewodniczący Rady podziękował za wystąpienie, zapytał radnych o pytania.  

Jurczak D. – po przedstawionej prezentacji jest pod głębokim wrażeniem funkcjonowania 

placówki. Uważa, że szpital nie posiada tak wyposażonego oddziału rehabilitacyjnego, co 

ośrodek w Szymanowie. Chciałaby dowiedzieć się o możliwość rehabilitacji osób dorosłych.   

Zapytała o liczbę osób uczących się w gimnazjum w Szymanowie.   

Witek J. odpowiedział, że obecnie utworzone są trzy klasy, gdzie ogółem uczęszcza około 30 

uczniów.  

Jurczak D. – w związku z tym, że w Miłakowie również funkcjonuje Ośrodek Szkolno-

Wychowawczy, w którym prowadzana jest dodatkowa działalność, tj. nauka w szkole 

zawodowej, zaapelowała do Dyrektora SOSW w Szymanowie, aby ośrodki nawiązały ze sobą 

współpracę. 6 kwietnia br. zorganizowane są dni otwarte, na które serdecznie zaprosiła uczniów 

klas gimnazjalnych z Szymanowa.   

Witek J. odpowiedział, że nie widzi żadnego problemu w nawiązaniu współpracy. Obecnie nie 

mają uczniów z lekkim upośledzeniem w gimnazjum, ale za dwa, trzy lata będzie szansa, aby 

część uczniów przeszła do Szkoły Zawodowej w Miłakowie, gdyż nie mają w planach takiej 

tworzyć.   

Zabłocki Z. poinformował, że w dniu wczorajszym odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu, 

na którym członkowie zarządu zwrócili się z apelem o poparcie prośby Dyrektora SOSW  w 

Szymanowie. Uważa, że jest to wspaniały ośrodek, który po rozbudowie będzie służył całemu 

społeczeństwu Naszego powiatu.    

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań, podziękował za wystąpienie Dyrektorowi  

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Szymanowie, po czym przeszedł do 

kolejnego punktu obrad.  

/Salę Narad opuścił Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Szymanowie,  

Pan Jarosław Witek./  
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Ad. 6 Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2016; 

Łapczyk A. poinformowała, że ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej  z 

2011 r. zobligowała gminy do opracowania trzyletnich programów, dotyczących wspierania 

rodziny i pieczy zastępczej.   

W związku z tym, iż poprzedni program był już nieaktualny, został opracowany kolejny 3-letni 

Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2016-2018.   

Programem tym objęte są rodziny, które mają trudności m.in. w wychowywaniu dzieci  czy 

prowadzeniu gospodarstwa domowego. W ramach programu został zatrudniony asystent 

rodziny, który na dzień 31 grudnia 2016 r. opiekował się 7 rodzinami. Dodatkowo rodziny te 

objęte są opieką kuratora społecznego oraz pracowników socjalnych.  

Na dzień 31 grudnia 2016 r. dwie osoby zostały umieszczone w rodzinie zastępczej, a koszty 

poniesione przez Miejski Ośrodek Pomocy Społeczny w Miłakowie to 2.131,00 zł.   

Jurczak D. poinformowała, że w powyższym sprawozdaniu znajdują się jedynie regulacje 

prawne oraz zadania i potrzeby samorządu. Uważa, że w dokumencie brakuje informacji na 

temat podejmowanych działań przez asystenta rodziny czy pracowników socjalnych w zakresie 

zwiększenia wydolności opiekuńczo-wychowawczej rodziców, oraz opiekunów rodzin 

przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczej. Zdaniem radnej 

brakuje również informacji o finansowaniu programu na szkolenia czy wyjazdy asystenta 

rodziny.  

Zapytała o poprawę stanu zdrowia w tych rodzinach oraz radzenie sobie z niepełnosprawnością 

lub zaburzeniami rozwojowymi dzieci. Zapytała także o wymiar pracy asystenta oraz o liczbę 

osób w tym liczbę dzieci w poszczególnych rodzinach objętych opieką asystentem rodziny.  

Łapczyk A. odpowiedziała, że opieką asystenta objętych jest 7 rodzin, a wymiar pracy to 24 

godziny na dobę. Asystent musi być cały czas w środowisku i pracować z rodzinami.  W 2016 

r. asystent rodziny nie był na żadnym szkoleniu, ponieważ zasady jego pracy nie zmieniły się. 

Asystent bardzo prężnie działa w środowisku, na co wskazują jego karty pracy oraz poprawa 

sytuacji w rodzinach objętych jego pomocą.   

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań przeszedł do kolejnego punktu obrad.  

  



PROJEKT  

7  

  

Ad. 7 Sprawozdanie z Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za rok 2016;  

Łapczyk A. - w 2011 r. został powołany Zespół ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 

gdzie w skład zespołu weszło 7 osób tj.: przedstawiciel GKRPA, dwóch kuratorów 

społecznych, pracownik socjalny, kierownik MOPS w Miłakowie, przedstawiciel szkoły oraz 

przedstawiciel Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Miłakowie.  

W sprawozdaniu zawarte są wszystkie działania, które są podejmowane przez Zespół 

Interdyscyplinarny powołany przez grupy robocze, jak również ilości posiedzeń ww. zespołu 

czy ilości posiedzeń grup roboczych oraz praca pracowników pomocy społecznej.   

W 2016 r. zostało założonych 12 niebieskich kart, z czego 11 kart założył Posterunek Policji  w 

Miłakowie i Komisariat Policji w Morągu, 1 karta została założona przez pracownika 

socjalnego.  

Przewodniczący Rady dodał, że w sprawozdaniu ujęte są różne formy przemocy, które nie 

muszą występować wszystkie na danym terenie. Jeżeli występuje choć jedna forma przemocy, 

to zarówno MOPS, jak i Zespół Interdyscyplinarny interweniują i podejmują odpowiednie 

działania.  

Jurczak D. - jest to program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, a jego celem jest 

tworzenie wsparcia i profesjonalnej pomocy. Uważa, że w tym sprawozdaniu powinien być 

ujęty jasny obraz pomocy czy wsparcia, aby osoby potrzebujące pomocy mogły z niego 

skorzystać. Ponownie w dokumencie zawarte są wszystkie informacje, ale nie są one czytelne.   

Radni nie znają nawet aktualnego, osobowego składu członków Zespołu Interdyscyplinarnego, 

a co za tym idzie nie mają możliwości w razie potrzeby skierowania osoby potrzebującej do 

odpowiedniej osoby.   

Zapytała czy umożliwiono rodzinom z dziećmi zagrożonymi problemem przemocy w rodzinie, 

wzięcia udziału w warsztatach wzmacniających ich kompetencje i rodzicielskie umiejętności 

wychowawcze, gdyż zdaniem radnej program ten do tego zmierza.   

Zapytała również czy są kierowane działania do sprawców przemocy w tym zakresie, 

programów korekcyjno-edukacyjnych oraz działań o charakterze motywacyjnym.   

Ponownie nie przedstawiono w sprawozdaniu wielkości środków przeznaczonych w budżecie 

na działanie zespołu, w tym ile przeznaczono na szkolenia, delegacje służbowe, zakup 

materiałów biurowych czy zakup ulotek informacyjnych. Umieszczenie samej tablicy na 

zewnątrz budynku to zdaniem radnej trochę za mało.   

Zapytała czy zespół zapewnia dla osób dotkniętych przemocą w rodzinie jakieś miejsca 

noclegowe, czy w ogóle jakieś osoby korzystały z takiej formy pomocy.  
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Zapytała o ochronę ofiar przemocy przed dalszym krzywdzeniem oraz czy były odseparowane 

osoby, które krzywdziły sprawców przemocy.     

Przewodniczący Rady uważa, że radna zadaje bardzo dużo drobnych, szczegółowych pytań.   

Przywołuje radną Danutę Jurczak do porządku.   

Uważa, że nie wszystkie plany czy założenia udaje się zawsze wykonać.  

Łąpczyk A. dodała, że wszystkie zadania, które zostały zrealizowane przez grupy robocze 

zostały ujęte w sprawozdaniu. Ze wszystkich posiedzeń grup roboczych czy zespołu 

interdyscyplinarnego są pisane protokoły, w których zawarte są wszystkie informacje.  

Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu obrad.  

  

Ad. 8 Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w 

Miłakowie za rok 2016;  

Łapczyk A. poinformowała, że sporządzenie powyższego sprawozdanie jest obligatoryjne. 

Kierownik MOPS-u do 31 marca każdego roku jest zobowiązany do przedstawienia radzie 

gminy sprawozdania z działań ośrodka pomocy społecznej. W dokumencie  ujęte są wszystkie 

działania, które realizuje ośrodek pomocy społecznej, jak również środki finansowe na 

poszczególne działania.   

Jurczak D. uważa, że sprawozdanie zawiera wszystkie obligatoryjne formy pomocy. Nie 

znajduje się w nim nic dodatkowo, co by wprowadził ośrodek.   

Dubis M. zwrócił się do radnej Danuty Jurczak, aby uczestniczyła w posiedzeniach komisji 

stałych, na których powyższe niejasności mogłyby być wyjaśnione.  

Łapczyk A. dodała, że jeżeli skład zespołu interdyscyplinarnego by się zmienił, wówczas 

zmiana byłaby ujęta w sprawozdaniu.   

  

Ad. 9 Informacja z działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej Sp. z o.o. w Miłakowie za rok 2016;  

Antochowski J. poinformował, że Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej  Sp. z 

o. o. w Miłakowie funkcjonuje od 2000 r. i działa zgodnie z kodeksem spółek handlowych. W 

100% właścicielem spółki jest samorząd gminy. Na chwilę obecną Rada Nadzorcza liczy 3 

osoby. W roku ubiegłym Rada Nadzorcza uległa zmianie z uwagi na zmianę przepisów, 

dotyczących działalności gospodarczej i funkcjonowania spółek. Wówczas dwóch członków 

rady złożyło rezygnację i w to miejsce oprócz Pani Lilli Mirosław, która jest przewodniczącą, 

członkami Rady Nadzorczej zostali mecenas Pan Ryszard Bielański oraz Pan Tomasz 

Koprowiak, pracownik Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.   
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Kapitał spółki zwiększył się i na chwilę obecną wynosi 7.398.000 zł. Działalność Spółki 

sprowadza się do czterech podstawowych segmentów tj.  produkcja i dostawa wody (42%), 

odprowadzanie i oczyszczalnia ścieków (43%), gospodarka nieruchomościami (6,3%) oraz 

pozostała działalność inwestycyjna (8,8%).   

Wynik finansowy Spółki za 2016 r. jest dodatni, wynosi w granicach 30.000 zł, w tym 

produkcja i dostawa wody +33 tys. zł, odprowadzanie i oczyszczalnia ścieków +60 tys. zł, 

zarządzanie nieruchomościami -124 tys. zł oraz inna działalność pomocnicza +60 tys. zł.  W 

2016 r. gmina Miłakowo przeznaczyła dla Spółki 50 tys. zł na remont mieszkań komunalnych, 

gdzie powyższą kwotę wykorzystano w kwocie 47 tys. zł. Wykonano około 40 najważniejszych 

prac remontowych.  

Zadłużenie na sprzedaży wody wynosi w granicach 100 tys. zł, natomiast zadłużenia wobec 

gminy oraz opłat za mieszkania wynoszą około 240 tys. zł. Ogółem do odzyskania zostało około 

347 tys. zł za wodę, ścieki i za czynsze. Powyższe jest skutkiem zaległości z lat ubiegłych. 

Obecnie są prowadzone rozmowy z dłużnikami i istnieje możliwość rozłożenia zaległości na 

raty, ale pod warunkiem regularnych opłat bieżących. Powyższe zadłużenia mają również 

wpływ na cenę wody i ścieków, ale od dwóch lat cena nie uległa zmianie i Spółka chce utrzymać 

ją na takim poziomie.   

W 2016 r. sprzedano o 3 tys. m3 wody mniej niż w roku 2015, natomiast ścieków przybyło  o 

10 tys. m3.   

Największym problemem Spółki jest kanalizacja burzowa (wody opadowe), a mianowicie 

odłączenie jej z miejskiej kanalizacji, ale niestety brak jest środków na ten cel.   

Obecnie w Spółce zatrudnionych jest 16 pracowników: 7 osób w administracji, 5 osób na 

oczyszczalni ścieków i 4 osoby w wodociągach.   

W 2016 r. zakończono realizację inwestycji na ul. Mazowieckiej (koszt około 70 tys. zł) oraz  I 

etap doprowadzenia wody do miejscowości Raciszewo. Pozostało jedynie wykonanie przyłączy 

dla mieszkańców Raciszewa oraz działkowiczów z Grójca, którzy zapłacili za podłączenie do 

wodociągów. Spółka do końca czerwca br. zobowiązana jest je wykonać.  

Udało się również dzięki zaangażowaniu gminy Miłakowo oraz radnych z miejscowości 

Boguchwały doprowadzić wodę na kolonię Boguchwały. Koszt doprowadzenia wody wynosił  

25 tys. zł. Na powyższą kwotę składali się zarówno mieszkańcy, jak i Gmina Miłakowo. 

Wykonano także projekt modernizacji stacji uzdatniania wody oraz dokumentację 

fotowoltaiczną na 40 kW. Dzięki fotowoltaice w przyszłości będzie możliwość ograniczenia 

kosztów za energię elektryczną. W roku ubiegłym udało się zaoszczędzić 23 tys. zł na energii, 
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natomiast w 2017 r. dzięki zmianie operatora istnieje możliwość zaoszczędzić kolejnych 25 tys. 

zł. Podsumowując w 2016 r. zrealizowano inwestycji na kwotę 170 tys. zł.   

Podziękował również dla „władzy miasta” za współpracę.  

W październiku 2016 r. do Lokalnej Grupy Działania w Łukcie Spółka złożyła wniosek  w 

kwocie 139 tys. zł (netto) na zakup mikrokoparki, wiertnice do betonu, kamerę do sprawdzania 

sieci, zadymiarkę kanałową, przecinarkę do betonu i gwintownicę elektryczną. Powyższy 

wniosek został pozytywnie rozpatrzony i zaopiniowany. Całe dofinansowanie wyniesie około 

59%, t.j. 82 tys. zł.  

Na jednej z sesji Rady Miejskiej był zatwierdzany wieloletni plan inwestycji wodociągowo-

kanalizacyjnych na lata 2017-2021, który na bieżąco będzie realizowany i modernizowany.   

W najbliższym czasie zostanie wykonany wodociąg w Mysłakach, na który zostały zakupione 

rury w kwocie 5.500 zł. Obecnie są w opracowaniu dokumentacji technicznej wodociągu  w 

Henrykowie, gdzie przy okazji została by położona rura kanalizacyjna. W planach jest również 

położenie wodociągu w Warkałkach, ale problem jest z pozyskaniem środków ze względu na 

rozproszenie zabudowań oraz budowa wodociągu w Nowych Mieczysławach i II etap 

wodociągu w Raciszewie.   

W sprawie kanalizacji sanitarnej poinformował, że na dolnym osiedlu zostało wykonane 95% 

przyłączeń. W stosunku do pozostałych mieszkańców są prowadzone działania 

administracyjne. W przypadku nie uzyskania 95% przyłączy groziłoby cofnięcie 

dofinansowania.  

Na ulicy Bema i ul. Kajki zostały wykonane dokumentacje projektowe kanalizacji. Udało się 

również podłączyć dwa punkty na ul. Warszawskiej.   

Wykonano również odwodnienie ulicy Daszyńskiego, po czym zwrócił się do radnego Rady  

Powiatu Pana Zbigniewa Zabłockiego, aby zainterweniował w powiecie w sprawie naprawy  tej 

ulicy.   

W związku z budową drogi na dziką plażę, Spółka z wyprzedzeniem chciałaby położyć rury 

kanalizacyjne i wodociągowe w aglomeracji miejskiej. Byłoby to rozpoczęcie I etapu sieci 

kanalizacyjnej Książnik-Boguchwały.   

Do 20 kwietnia br. Spółka miała złożyć wniosek do WFOŚ w sprawie budowy powyższej 

kanalizacji, ale po zmianie kryteriów Spółka nie kwalifikuje się. W związku z poniesionymi 

kosztami nie będą rezygnować z wniosku.    

W sprawie bakterii w wodociągu miejskim w Miłakowie od ponad miesiąca trwa walka  z 

bakterią coli, która znajduje się w zbiornikach. Wodociąg miejski posiada dwa zbiorniki po 400 

metrów sześciennych pojemności każdy i w jednym ze zbiorników nastąpiło skażenie. Po 
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oględzinach zbiorników okazało się, że po nasączeniu gleby wodami opadowymi betonowy 

zbiornik jest nieszczelny. W związku z powyższym podjęto decyzję o przygotowaniu drugiego 

rezerwowego zbiornika i napełnieniu go wodą, ale niestety okazało się, że w nim również 

znajduje się bakteria coli.   

Dodał, że badanie na bakterię coli trwa 48 godzin, ale na bakterię ogólną trwa 72 godziny.  Na 

dzień dzisiejszy trwa montowanie falowników i robione będzie obejście rurami, aby zbiorniki 

wyłączyć z użytkowania. Woda będzie puszczona bezpośrednio z ujęcia. Będą pracowały trzy 

pompy, które będą bezpośrednio pompowały wodę do sieci, a falowniki będą  regulowały 

odpowiedni rozbiór wody. Jest to rozwiązanie przejściowe, awaryjne. Docelowo będą 

zamówione dwa zbiorniki ze stali nierdzewnej po 125 m3 wody każdy, ale po uzyskaniu 

wcześniej wspomnianego dofinansowania.  Na szczęście źródło wody nie jest skażone.   

Można by było wyremontować stare zbiorniki, ale nie ma pewności, że po zdemontowaniu 

kopuły, ściany zbiornika nie rozlecą się.   

Po przełączeniu wody bezpośrednio z ujęcia i wykonaniu badania okaże się czy woda jest  w 

porządku, wówczas zostanie podjęta decyzja o odwołaniu zakazu spożywania wody. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni powinni rzetelnie informować mieszkańców  w 

sprawie skażenia wody. Zapytał czy na święta woda będzie nadawała się do spożycia, gdyż w 

szczególności osoby starsze nie są w stanie same nosić wodę z cystern.  

Antochowski J. dodał, że przy każdym badaniu wody pociągane jest dziesięć prób, w tym trzy 

pochodzą z cystern, którymi wożona jest woda. Pozostałe próby pobierane są z różnych 

punktów. W celu zniszczenia bakterii coli został do sieci wodociągowej dodany chlor, który 

zburzył osad w rurach i woda stała się mętna, w szczególności na końcach sieci, ale chemicznie 

woda jest dobra.    

Przewodniczący Rady zapytał do czego służy zadymiarka kanałowa oraz jakie są korzyści z 

jej użytkowania.   

Antochowski J. odpowiedział, że zadymiarka kanałowa służy do sprawdzania szczelności 

instalacji wewnętrznej, jak również można nią sprawdzić nielegalnie podłączonych 

mieszkańców z wodą burzową.   

Dubis M. dodał, że przy okazji rozmów z mieszkańcami na temat wody należałoby 

uświadamiać ich, że każdy z nas pije „deszczówkę”, czyli wodę, która wcześniej spadła na 

ziemię w postaci deszczu. Nie ma żadnych innych źródeł wody. Każdy kto zanieczyszcza glebę 

w jakikolwiek sposób: olejami, gnojowicą czy środkami ochrony roślin zatruwa ją, a Polska 

niestety posiada bardzo słabe zasoby wody w Europie.   
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Jurczak D. zapytała czy planowana jest w 2017 r. budowa sieci wodociągowej w miejscowości 

Warkałki.   

Przewodniczący Rady - Prezes Spółki wspominał, że sieć wodociągowa w Warkałkach  w 

chwili obecnej będzie wykonywana etapami, z własnych środków.  

Skarbnik odpowiedziała, że w uchwale budżecie jest wprowadzone zadanie na temat budowy 

wodociągu w Warkałkach.   

Proć R. w związku z możliwością zagrożenia braku wody zapytał czy nie było by wskazane 

zachować lokalne ujęcia wody.    

Antochowski J. uważa, że lokalne hydrofornie powinny zostać, ponieważ łatwiejsze są  w 

utrzymaniu i opanowaniu.   

Proć R. zapytał czy po podłączeniu Książnika i Boguchwał do wodociągu w Miłakowie w razie 

awarii istnieje możliwość, przełączenia wody z hydroforni z Książnika czy Boguchwał do 

Miłakowa.   

Antochowski J. odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, ponieważ wydajność hydroforni 

jest za słaba na taką liczbę mieszkańców.  

Zabłocki Z. poinformował, że w dniu jutrzejszym w powiecie odbędzie się posiedzenie 

komisji, na którym będzie poruszana m.in. sprawa wody w Miłakowie.   

W sprawie zanieczyszczeń gleb poinformował, że w zeszłym roku jesienią na łąki przy jeziorze 

na ul. Kaszubskiej była wywożona gnojowica z zakładu mięsnego. Po rozmowie z dyrektorem 

sanepidu okazało się, że rolnik nie mógł tego wywozić, chyba że były to tereny płaskie i od 

razu zostały przyorane.   

Kolejnym problemem są przyłączenia do kanalizacji na górnym osiedlu, ponieważ od 2006 r. 

są rodziny, które jeszcze nie zostały podłączone do miejskiej kanalizacji. Zdaniem radnego 

mieszkańcy gminy nie dbają o środowisko.   

Woda w beczkowozach, która była rozlewana dla mieszkańców była złej jakości, ponieważ po 

wlaniu jej do butelki miała kolor zielony.  

W sprawie ul. Daszyńskiego poinformował, że dokumentacja jest wykonana, ale niestety gmina 

Miłakowo będzie musiała zrobić tzw. odejścia, a powiat zrobi resztę drogi.   

Antochowski J. uważa, że robione są drogi powiatowe w sąsiednich gminach, a w Miłakowie 

nie robi się nic.   

Odnośnie przyłączy na górnym osiedlu odpowiedział, że posiada wykaz wszystkich osób  i 

gospodarstw, które nie są podłączone do kanalizacji, aczkolwiek ostatnio na ulicy Kaszubskiej 

zostało wykonanych 8 czy 9 przyłączy, dwa jeszcze zostały do wykonania. Pozostałe przyłącza 
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zależą od tego czy mieszkańcy będą występować o warunki przyłączenia, a co do pozostałych 

gmina prowadzi postępowania administracyjne.   

W sprawie wywożenia gnojowicy na łąki na ul. Kaszubskiej nic nie wie. Na pewno nieczystości 

nie pochodziły z oczyszczalni, ponieważ przyjeżdża firma zewnętrzna, która zabiera osady  z 

oczyszczalni i utylizuje.   

Przyznał, że jakości wody w beczkowozach zdarzyła się nie najlepsza i mętna. Była ona 

ciągnięta z hydrantu z Książnika. Pod względem chemicznym nie zagrażała ona nikomu, 

natomiast pod względem organoleptycznym była zła. Powyższe było też spowodowane presją 

dostarczenia jak najszybciej zdrowej wody mieszkańcom.  

Przewodniczący Rady zapytał o liczbę osób nie przyłączonych do sieci na ul. Dworcowej i ul. 

Mickiewicza.   

Antochowski J. odpowiedział, że na ul. Dworcowej wykonanych zostało 95% przyłączy.   

Smolińki M. odnośnie wywozu gnojowicy na łąki dodał, że rolnicy muszą przechowywać 

gnojowice w zbiornikach szczelnych oraz mają określony termin na wywożenie jej na pola, jak 

również trzy dni na jej przyoranie.   

W sprawie przyłączy dodał, że obecnie są prowadzone postępowania administracyjne na 

dolnym i górnym osiedlu. Po ich zakończeniu będą rozpoczynane kolejne.  

/Ogłoszono 10 min. przerwy/   

/Salę Narad opuścił Prezes MPGK Sp. z o.o. w Miłakowie, Pan Jan Antochowski oraz radny 

Henryk Kuszpit./  

  

Ad. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanej budynkiem  

użytkowym,  na rzecz dzierżawców budynku użytkowego;  

Smoliński M. – uchwała dotyczy przyznania pierwszeństwa dzierżawcom w nabyciu budynku 

użytkowego o pow. 24,61m2 położonego przy ul. O. Wł. Włodyki w Miłakowie w trybie 

bezprzetargowym, stanowiącego w całości przedmiot dzierżawy, wraz ze sprzedażą gruntu 

oznaczonego nr działki 567/10 o pow. 0,0108 ha. Zgodnie z art. 34 ust. 6 i 6a ustawy  o 

gospodarce nieruchomościami, dzierżawcy mają prawo wystąpić do rady gminy o wykup 

dzierżawionej nieruchomości. Rzeczoznawca wycenił powyższą nieruchomość na kwotę 

4.200,00 zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że komisje stałe nie wniosły uwag do 

powyższej uchwały, przeszedł więc do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę.  
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b) przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanej budynkiem 

użytkowym,  na rzecz dzierżawców budynku użytkowego;  

Smoliński M. – uchwała również dotyczy przyznania pierwszeństwa dzierżawcom w nabyciu 

budynku użytkowego o pow. zabudowy 84 m2 położonego przy ul. Lipowej w Miłakowie, 

stanowiącego w  całości przedmiot dzierżawy, wraz ze sprzedażą gruntu oznaczonego nr działki  

566/3 o pow. 0,1314 ha dla czterech współdzierżawców jednego budynku, którzy mają 

wydzielone boksy oraz udziały.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że komisje stałe nie wniosły uwag do 

powyższej uchwały, przeszedł więc do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę.   

c) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miłakowo na 2017 rok;  

Smoliński M. -  jak co roku Rada Miejska do 31 marca br. podejmuje program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi. Finansowanie działań wynikających z programu będzie realizowane 

ze środków budżetowych w wysokości 25.000,00 zł (podobnie jak w roku ubiegłym). Program 

ten został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza Weterynarii oraz przez 

zarządców obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy Miłakowo.   

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę.    

d) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Wojewodą Warmińsko-

Mazurskim a Burmistrzem Miłakowa w sprawie powierzenia Gminie Miłakowo 

prowadzenia zadań zleconych z zakresu administracji rządowej, dotyczących obowiązku 

utrzymania grobów i cmentarzy wojennych;  

Smoliński M. – co roku Rada Miejska podejmuje uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia 

pomiędzy Wojewodą Warmińsko-Mazurskim a Burmistrzem Miłakowa o powierzenie Gminie 

Miłakowo obowiązku prowadzenia zadań zleconych z zakresu administracji rządowej, 

dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. Dofinansowanie dotyczy utrzymania 

Grobu Nieznanego Żołnierza, a kwota dofinansowania wynosi 1.000,00 zł.   

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę.  

e) uzgodnienia projektu Uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego   
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w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Pasłęki;  

Smoliński M. – Urząd Marszałkowski wystąpił z pismem do Rady Miejskiej o uzgodnienie 

projektu Uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego, która wprowadza 

niewielkie zmiany w Obszarze Chronionego Krajobrazu Doliny Pasłęki. Zmiany te zostały 

przedstawione w uzasadnieniu do powyższej uchwały.  

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę.  

f) rocznego programu współpracy Gminy Miłakowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku  o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok;  

Gołębiewska-Kądziela A. poinformowała, że roczny program współpracy Gminy Miłakowo  

z organizacjami pozarządowymi został podjęty uchwałą Nr XXVI/175/2016 Rady Miejskiej  w 

Miłakowie w dniu 29 grudnia 2016 r., ale niestety uchwała została unieważniona w całości 

przez Nadzór Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, uzasadniając, iż w treści opisowej 

niniejszego rocznego programu nie są zawarte wszystkie elementy współpracy pozafinansowej. 

Dodała, że nigdy w programie nie uwzględniano wszystkich elementów z ustawy. Zadania, 

które wymagały wkładu własnego nie były realizowane, a tym samym umieszczane  w 

programie.   

Dodatkowo wprowadzono nowe zadania w trzech wariantach: Spartakiada sportowo-pożarowa 

po rozmowach z Prezesem OSP została usunięta, a w zamian wprowadzono warsztaty 

wikliniarskie oraz wydanie Biuletynu Informacyjnego o Gminie Miłakowo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł do przegłosowania uchwały.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 10 – za, 1 – wstrzymująca radni podjęli uchwałę.  

g) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego;  

Sekretarz Gminy poinformowała, że na poprzedniej sesji Rada Miejska podjęła projekt 

uchwały o dostosowaniu sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

Projekt został przekazany kuratorowi oświaty w celu zaopiniowania. Otrzymano opinię, w 

której kurator pozytywnie opiniuje niniejszą uchwałę pod warunkiem wprowadzenia dwóch 

zmian, a mianowicie uwzględnienie w planie sieci prowadzonych przez gminę Miłakowo klas 

dotychczasowego publicznego gimnazjum prowadzonego w Szkole Podstawowej (zmiana 

uwzględniona w uzasadnieniu do uchwały) oraz uwzględnienie w projekcie planu sieci szkół 

podstawowych prowadzonych przez gminę Miłakowo, Filii Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 

- Szkołę Podstawową w Boguchwałach (zmiana uwzględniona w załączniku Nr 3 do uchwały).  

Dodała, że pod koniec zeszłego tygodnia wpłynęła także interpretacja wejścia w życie 
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powyższej uchwały. Należy traktować ją jako akt prawa miejscowego i w związku  z 

powyższym należy w par. 6 zmienić zapis, że uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od 

dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego.    

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę.  

h) zmiany Uchwały Nr XXIV/159/2016 Rady Miejskiej w Miłakowie z dnia 29 listopada 

2016 r. w sprawie opłaty  targowej;  

Skarbnik Gminy Maśnik A. poinformowała, że uchwała określa zmianę w par. 3 ust. 2 do 

uchwały Nr XXIV/159/2016, gdzie istniał zapis, że na inkasenta opłaty targowej wytypowano 

Pana Henryka Białobrzeskiego, pracownika Urzędu Miejskiego w Miłakowie. Niestety 

Regionalna Izba Obrachunkowa miała zastrzeżenia, iż rada gminy nie może personalnie 

wyznaczyć pracownika Urzędu Miejskiego do pobierania opłaty targowej. W związku  z 

powyższym zaproponowano zmianę w zapisie, że na inkasenta opłaty targowej zobowiązanego 

do jej poboru wyznacza się Urząd Miejski, a wówczas Pan Burmistrz zarządzeniem wyznaczy 

personalnie pracownika urzędu, Pana Henryka Białobrzeskiego.     

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę.  

i) poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso;  

Skarbnik Gminy Maśnik A. poinformowała, że uchwała dotyczy aktualizacji nazewnictw  i 

liczby sołectw gminy Miłakowo oraz uaktualnienie podstaw prawnych.   

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę.  

j) zmianie w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017-2031.  

Skarbnik Gminy Maśnik A. - wprowadza się zmiany w załączniku Nr 1 do ww. uchwały, 

gdzie ogólne wartości dochodów ulegają zmniejszeniu w kwocie 592.735 zł, a wydatki ulegają 

zwiększeniu w kwocie 261.846 zł.   

Po wprowadzeniu zmian, deficyt wynosi 1.049.765 zł, natomiast przychody 1.534.765 zł.  

Dopuszczalny wskaźnik spłaty długu nie ulegnie zmianie i wynosi 3,19 %.   

W załączniku Nr 2 w wykazie przedsięwzięć wprowadza się zmiany:   

• „Utwardzenie nawierzchni drogi 151526N w Miłakowie oraz modernizacja chodnika” 

dokonuje się aktualizacji kwot w związku z przeprowadzeniem postępowania 

przetargowym, a mianowicie kwota ulega zmniejszeniu o 700.203,96 zł dla 2017 r.  
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• „Wsparcie edukacyjne uczniów i nauczycieli gimnazjum w Miłakowie” wartości 

przedsięwzięcia ulegają zwiększenia o kwotę 27.392 zł dla 2017 r.  

/Salę Narad opuściła radna Marta Gromek./  

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.   

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 10 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę.  

k) zmian w budżecie gminy Miłakowo na 2017 r.;  

Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany, zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do ww.  

uchwały.  

Przewodniczący Rady Miejskiej ze względu na brak pytań, przeszedł do głosowania.   

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 10 – za, radni jednogłośnie podjęli uchwałę.  

    

11. Interpelacje radnych;  

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z obecnych radnych chce złożyć interpelację.   

Nikt nie złożył interpelacji.   

  

12. Zapytania, wolne wnioski;  

Przewodniczący Rady udzielił głosu dla Pana Zbigniewa Zabłockiego, radnego Rady Powiatu 

Ostródzkiego.  

Zabłocki Z. poinformował, że 21 marca br. na wspólnym posiedzeniu komisji Pan Starosta 

przyznał, że drogi w gminie Miłakowo są najgorsze w powiecie.   

Poruszył także sprawę drogi powiatowej Raciszewo-Wojciechy-Kłodzin, gdzie dyrektor firmy 

SADKOWO od 1998 r. wnioskuje do starostwa o naprawę nawierzchni. Do 2017 r. złożył 

łącznie 40 wniosków, niestety bez rezultatu. W zeszłym tygodniu na czele ze starostą 

przeprowadzona została wizja lokalna ww. drogi. Na najbliższej sesji w tej sprawie zostanie 

złożona interpelacja.    

Odnośnie remontu ul. Daszyńskiego poinformował, że w 2016 r. została wykonana 

dokumentacja projektowa, gdzie po uzyskaniu dodatkowych środków z zewnątrz zostanie 

rozpoczęta inwestycja. Planowany termin remontu to rok 2018. Gmina Miłakowo będzie 

musiała partycypować w kosztach inwestycji w wysokości 25% całego przedsięwzięcia. Został 

złożony dodatkowo wniosek do Starosty Powiatu o przedłużenie remontu ww. ulicy do granicy 

powiatu ostródzkiego. Remont samej ul. Daszyńskiego wyniesie 2,5 mln. zł, a wyłożenia 

asfaltem kilometrowego odcinka drogi kosztuje około 1 mln. zł.  

Kolejna droga, która będzie wykonywana na pewno przez Starostwo to ul. Topolowa  z 

przedłużeniem do miejscowości Polkajny. W tej sprawie 30 czerwca 2016 r. radny złożył 
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wniosek do Starosty Powiatu. Droga będzie wykładana destruktem, ale musi być ciepło.  Na 

sesji Rady Powiatu 30 marca br. zostanie także złożony wniosek o remont nawierzchni drogi 

powiatowej w kierunku miejscowości Niegławki oraz do miejscowości Książnik – 

Boguchwały.   

W 2015 r. złożył również wniosek w sprawie naprawy nawierzchni drogi Naryjski Młyn – 

Boguchwały, ale w dalszym ciągu należy czekać na uruchomienie rezerwy z budżetu.   

W sobotę rozpoczęto łatanie dróg powiatowych.  

Dodał, że Starosta Powiatu udziela na wniosek dla organizacji pozarządowych pomocy 

finansowej. Na dzień dzisiejszy udzielił wsparcia na kwotę prawie 30 tys. zł.   

Łącznie 8 osób z terenu gminy Miłakowo zostanie zatrudnionych na różnych stanowiska  w 

powiecie oraz jedna osoba w województwie.  

Proć R. poinformował, że z protokołu sesji Rady Powiatu wynika, że na pewno będzie robiona 

jesienią 2017 r. ul. Daszyńskiego. Natomiast co do pozostałych dróg wymienionych przez 

radnego powiatu nie ma żadnej wzmianki i są to tylko interpelacje.   

Zabłocki Z. – „no bo ja pieniędzy nie mam”.  

Proć R. uważa, że radny nie powinien mówić cyt. „droga będzie zrobiona”.    

Zabłocki Z. dodał, że gmina Miłakowo ma najmniejszą liczbę radnych i nie ma takiego 

przebicia w radzie jak np. gmina Łukta czy Małdyty, którzy posiadają po dwóch radnych. W 

poprzedniej kadencji radny Pan Tadeusz Łopata, który reprezentował także gminę Miłakowo 

nie złożył praktycznie żadnego wniosku w sprawie naszej gminy. Korzystając z okazji 

podziękował w imieniu mieszkańców górnego osiedla za remont drogi na osiedlu.   

Przewodniczący Rady uważa, że zawsze zrzuca się winę na poprzedników, ale aby coś zrobić 

należy być skutecznym. Dwie kadencje temu radni Rady Miejskiej uważali, że w gminie nie 

robi się nic ze względu na to, że nie ma w Radzie Powiatu osoby z Miłakowa. Obecnie w radzie 

mamy jednego radnego i w dalszym ciągu nie można „wywalczyć” inwestycji w gminie 

Miłakowo. Wszystko spowodowane jest tym, że radny Zbigniew Zabłocki jest w mniejszości 

w radzie.  

Odnośnie wniosków dodał, że Pan Burmistrz także składał w 2015 r. pisma do Starostwa  w 

sprawie remontu nawierzchni drogi Książnik – Boguchwały – Ponary, po czym odczytał 

odpowiedź Starosty.   

W sprawie ul. Daszyńskiego Burmistrz Miłakowa prowadził rozmowy ze Starostą  i 

Wicestarostą w styczniu 2015 r., gdzie uzgodniono, że na pewno zostanie wykonany chodnik 

ze względu na niebezpieczeństwo, a nawierzchnia będzie wykonana w przyszłości.     
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Dubis M. w nawiązaniu do prezentacji Dyrektora SOSW w Szymanowie, który apelował do 

rady o wsparcie finansowe jednostki organizacyjnej powiatu dodał, że tego samego gmina 

Miłakowo oczekiwałaby ze strony powiatu. Radny uważa, że gmina zostaje pominięta we 

wszelkich inwestycjach. W związku z tym odpowiedź na temat wsparcia finansowego ośrodka, 

„ciśnie się sama na usta”.   

Poruszył także temat utrzymania czystości poboczy przy drogach powiatowych, gdyż znajdują 

się na nich duże hałdy śmieci. W związku z powyższym wykonał telefon do Zarządu Dróg 

Powiatowych, ale niestety został poinformowany, że pobocza nie będą sprzątane ze względu na 

brak pracowników. Zdaniem radnego, powiat łamie przepisy prawa, które mówią jasno, że 

zarządca terenu jest zobowiązany do utrzymania porządku na swoim terenie. Zwrócił się do 

radnego powiatowego, aby wpłynął na decyzję Zarząd Dróg Powiatowych.  

Odnośnie naprawy drogi Boguchwały-Ponary uważa, że sprawa nie jest prosta, ponieważ aby 

uzyskać dotację na ww. drogę musi ona spełniać parametry szerokości. Droga ta niestety nie 

spełnia tych wymogów, ponieważ jest wąska i po obu jej stronach rosną drzewa, które podlegają 

ochronie. W związku z tym należałoby wszcząć wobec konserwatora przyrody postępowanie, 

dotyczące usunięcia z jednej strony drzew, co umożliwiłoby jej poszerzenie i stworzenie 

normalnych parametrów.    

Ziembiński W. Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Miłakowie 

podziękował Burmistrzowi Miłakowa oraz Przewodniczącemu Rady i radnym Rady Miejskiej 

za wspieranie przedsięwzięć w placówce m.in. wiele imprez integracyjnych, wigilie, 

uroczystości, jubileusze i inne. W ciągu ostatniego czasu udało się zarówno w szkole, jak  i w 

ośrodku wiele zdziałać w sferze gospodarczej m.in. wykonano remont dachu, remont korytarza 

przy wejściu do budynku szkoły wraz z wymianą drzwi, remont stołówki oraz wymiana stolarki 

okiennej.   

Niestety 25 października 2016 r. na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej  w 

Miłakowie został oczerniony przez radnego powiatowego Pana Zbigniewa Zabłockiego, który 

nakłamał w Jego sprawie i przekroczył swoje kompetencje odwołując Go ze stanowiska 

dyrektora. Wcześniej zdarzały się podobne sytuacje, a mianowicie zwalniał kierownika ds. 

wychowania i opieki, Panią Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego. Na porządku dziennym 

są składane donosy, skargi i rozpowszechnianie nieprawdziwych informacji. Ostatnia skarga w 

powiecie na Jego temat dotyczyła nakłaniania pracowników ośrodka do strajku. Zwrócił się do 

radnego powiatowego o zaprzestanie powyższych działań, gdyż będzie zmuszony podjąć inne 

kroki. Na koniec odczytał pismo Pani Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego im. Jana 
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Pawła II w Miłakowie na temat zachowania Pana Zbigniewa Zabłockiego w stosunku do pracy 

Dyrekcji ww. zespołu.  

Atrachimowicz Z. zgłosił problem zanieczyszczania terenu przy blokach na Os. XXX-lecia. 

Zwrócił się z prośbą, aby gmina wymusiła na zarządcy wspólnoty uprzątnięcie tego terenu.   

Jurczak D. poinformowała, że mieszkańcy bloku nr 3 na Os. XXX-lecia PRL zgłosili problem 

załamywania się chodnika przed blokiem. W związku z powyższym zapytała czy istnieje 

możliwość przełożenia chodnika przez pracowników publicznych, zatrudnionych w Urzędzie 

Miejskim. Zgłosiła także powtarzający się problem ze szczurami na osiedlu, jak również 

zagospodarowanie chlewków.  

Gołębiewska-Kądziela A. poinformowała, że w Miłakowskim Domu Kultury odbyły się 

konsultacje społeczne dotyczące inwestycji realizowanych w gminie Miłakowo i ewentualnych 

możliwość aplikowania o środki zewnętrzne.   

Przewodniczący Rady - w założonych inwestycjach znajduje się jedno z zadań dotyczące 

Osiedla XXX-lecia z zakresu wykonywania różnych prac przy uzyskaniu dofinansowania.   

Gołębiewska-Kądziela A. dodała, że powyższe zadanie zostało ujęte w Planie Odnowy 

Miejscowości Miłakowo. Poszukiwane są obecnie źródła dofinansowania, w związku z czym 

należy uzbroić się w cierpliwość.   

Smoliński M. odpowiedział, że od 3 kwietnia br. rozpoczynają pracę pracownicy publiczni, 

którzy rozpoczną porządki na mieście oraz postarają się doraźnie poprawić stan chodnika na 

osiedlu.    

Opoka Z. zwrócił się z prośbą, aby Burmistrz  Miłakowa zainterweniował do Zarządu Dróg 

Powiatowych o uprzątnięcie przydrożnych worków ze śmieciami, ponieważ kilka worków na 

drodze Boguchwały – Książnik są już rozerwane.    

Zabłocki Z. poinformował, że 30 marca br. na obradach sesji złoży interpelację w sprawie 

uprzątnięcia śmieci na poboczach dróg powiatowych w gminie Miłakowo.   

Odnośnie wcześniejszej wypowiedzi Przewodniczącego Rady odpowiedział, że jako radny 

powiatu od początku kadencji jest w koalicji ze Starostą Powiatu i popiera jego działania,  a 

ogółem w koalicji jest 18 radnych. Otrzymał również propozycję członkostwa w zarządzie, ale 

odmówił i w związku z tym został przewodniczącym jednej z komisji.  

W sprawie ul. Daszyńskiego dodał, że osobiście w 2005 r. i 2011 r. składał wnioski do Starosty 

Powiatu o budowę chodnika i naprawę powierzchni.  

Komisja ds. bezpieczeństwa obecnie czuwa nad tym, aby został Posterunek Policji  w 

Miłakowie, Łukcie i Małdytach.   
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W 2014 r. kończyła się kadencja, a proponowany przez Starostę Włodzimierza Brodiuka  

projekt budżetu na 2015 r. nie zakładał budowy chodnika w Miłakowie. Dopiero po wyborach 

zadecydowano o zmianie budżetu powiatu i na Jego wniosek i innych radnych wprowadzono 

zadanie budowy chodnika na ul. Daszyńskiego.  

Na chwilę obecną z budżetu powiatu został wykonany na terenie gminy Miłakowo przepust  w 

Rojach, jak również będzie wykonany przepust w Książniku, na kwotę łącznie 485 tys. zł. W 

sprawie wypowiedzi Dyrektora OSW w Miłakowie odpowiedział, że nigdy nie złożył skargi na 

pracę pani Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Miłakowie. Ma pretensje do 

dyrektora, że zatrudnia w ośrodku całej rodziny. Przyznał, że złożył pismo na dyrektora ośrodka 

do Starosty Powiatu, gdyż otrzymał skargę od jednego z nauczycieli w sprawie przyznawania 

stopnia awansu zawodowego nauczycielom. Zacytował zdanie: „a tym samym pracy komisji 

egzaminacyjnej, kwalifikacyjnej w składzie tych komisji zawsze znajduje się Dyrektor Szkoły, 

chyba, że jest osobą spokrewnioną do drugiego stopnia nauczyciela ubiegającego o stopień 

awansu zawodowego. W tej sytuacji Dyrektor Szkoły powinien być wyłączony z postępowania 

egzaminacyjnego lub kwalifikacyjnego”. Powyższa treść znajdowała się w skardze, w związku 

z tym jako radny powiatu musiał zainterweniować. Prywatnie do dyrektora Wojciecha 

Ziembińskiego nic nie ma.  

Dodał, że na głosowaniu na sesji 21 marca br. oraz na najbliższej sesji wszyscy radni zagłosują 

nad zmianami w oświacie. Co do skargi na dyrektora Ośrodka Szkolno-Wychowawczego dalej 

ją podtrzymuję.  

Z-ca Burmistrza zakomunikowała, że w związku z pogrzebem ojca Burmistrza Miłakowa, 

wyjazd w dniu jutrzejszym z pod urzędu o godz. 4.30. Na sekretariacie znajduje się lista osób 

decydująca się na wyjazd, na której jest jeszcze kilka wolnych miejsc.    

Przewodniczący Rady zapytał radnego Zbigniewa Zabłockiego czy mógłby wymienić osoby, 

dla których załatwił prace w województwie i powiecie.   

Zabłocki Z. odpowiedział, że może wymienić te osoby, które podjęły już pracę, a mianowicie: 

Pani Elżbieta Wińska, Pani Wiśniewska została naczelnikiem wydziału w Urzędzie Miasta w 

Morągu oraz Pan Dzieciątek. W najbliższych dniach dwie osoby zajmą stanowisko szefa 

KRUS-u w Morągu oraz  głównego księgowego w Agencji Nieruchomości Rolnych.   

Dodał, że członkiem PZPR był i jest z tego dumny.   

Opoka Z. uważa, że radny Zbigniew Zabłocki nie powinien rezygnować z członkostwa  w 

Zarządzie Powiatu, ponieważ byłaby większa możliwość wykonania inwestycji w gminie 

Miłakowo przez Starostwo Powiatowe.  
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Zabłocki Z. dodał, że zaprosi Przewodniczącego Rady na sesję powiatu, gdzie będzie 

przegłosowywana inwestycja na ul. Daszyńskiego w Miłakowie.  

Przewodniczący Rady – inwestycja na ul. Daszyńskiego jest już przegłosowana.   

Zabłocki Z. odpowiedział,  że powyższa inwestycja będzie jeszcze przegłosowywana. 

Atrachimowicz Z. poinformował, że na stronie internetowej starostwa nie ma transmisji sesji 

Rady Powiatu.   

Zabłocki Z. uważa, że wszystkie sesje są nagrywane.   

  

13. Zamknięcie obrad.  

Wobec braku kolejnych postulatów, Przewodniczący Rady zamknął obrady XXVIII sesji  o 

godz. 13.30 zwyczajnej Rady Miejskiej w Miłakowie.   

  

  

  

    Protokołował:                                                             Przewodniczył:  

   Inspektor ds. Obsługi Rady                     Przewodniczący Rady Miejskiej  

            (-) Agnieszka Korkuć         (-) Michał Boczulak  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  


